
کره با گزینه های  آرمان ملی: باشگاه پرسپولیس پس از مذا
مختلف در نهایت با گاریدو مربی اسپانیایی قرارداد امضا کرد 

تا روی  نیمکت این تیم بنشیند.

   جدایی اوسمار
هفته پایانی خرداد و با اعلام ایجنت اوسمار ویرا، این مربی 
برزیلی از پرسپولیس جدا شد. این اتفاق درحالی رقم خورد که 
سرمربی برزیلی برای بررسی پیشنهاد پرسپولیس از مدیران 
این تیم فرصت خواسته بود حالا به نظر می رسد اوسمار 
و سرخپوشان به آخر راه رسیده اند. پویان جباری ایجنت 
گرامش نوشت: »برای تمام خاطرات خوبی  اوسمار در اینستا
که برای ایرانیان به خصوص هواداران پرسپولیس ساختی 

ممنونم. امیدوارم دوباره در ایران ببینمت.«

   گزینه ها
بعد از قهرمانی تیم فوتبال پرسپولیس در بیست و سومین 
دوره رقابت های لیگ برتر انتظار می رفت قرارداد اوسمار 
خ پوشان با این تیم تمدید شود اما  ویرا، سرمربی برزیلی سر
این مربی اعلام کرد که به ایران بازنخواهد گشت تا بدین 
ترتیب اوسمار و پرسپولیس خیلی زود به پایان راه برسند. 
کرات خود  از همان روزهای نخست باشگاه پرسپولیس مذا
را با گزینه های مدنظرش برای جانشینی اوسمار آغاز کرد و 
گان اسکوچیچ، پیرت شگرت و ماتزاری  نام هایی همچون درا
خ پوشان به گوش می رسید  نیز به عنوان گزینه هدایت سر
که همه آنها به دلایل مختلف منتفی شدند. ایرنا 27خرداد 
کی از آن  و در ادامه این مطلب نوشت: حالا شنیده ها حا
است که یان فنت شیپ، سرمربی هلندی و ۶۰ ساله که فصل 
کس را از منطقه سقوط در لیگ هلند نجات داد،  پیش آژا
خ پوشان برای جانشینی اوسمار ویرا  جدی ترین گزینه سر
کس هدایت تیم ملی یونان  است. این مربی هلندی پیش از آژا
و همچنین باشگاه زوله هلند و ملبورن استرالیا را برعهده 
داشت. تنها افتخار این مربی به سال 2۰۱۶ باز می گردد که با 
ملبورن موفق شد قهرمان جام حذفی استرالیا شود. یکی از 
مدیران باشگاه پرسپولیس در گفت وگو با ایرنا ضمن تایید این 
کرات اولیه صورت گرفته است و منتظر هستیم  خبر، گفت: مذا
تا این مربی هلندی شرایط خود را برای همکاری اعلام کند تا 
آن را بررسی و تصمیم گیری کنیم. امیدواریم بهترین اتفاق 

برای پرسپولیس و هوادارانش رخ دهد. 

   توافق
کره با گزینه های مختلف در  باشگاه پرسپولیس پس از مذا
نهایت با مربی اسپانیایی قرارداد امضا کرد تا روی  نیمکت این 
تیم بنشیند. پس از جدایی اوسمار ویرا از پرسپولیس، مدیران 
کراتی را با گزینه های خارجی متعدد انجام  این باشگاه مذا
دادند و در نهایت با خوان کارلوس گاریدو بستن به توافق 

نهایی رسیدند و قرارداد امضا کردند. 

   سوابق
این سرمربی اسپانیایی متولد 2۹ مارس ۱۹۶۹ در والنسیا 

، رئال بتیس، الاهلی،  است و سابقه کار در تیم های کلوب بروژ
راجا کازابلانکا، الاتفاق و العین امارات را در کارنامه خود 
دارد. ترانسفر مارکت گاریدو نشان می دهد سرمربی جدید 
پرسپولیس هنوز تحت قرارداد اتحاد الجزایر است! وی در 
۵ سال اخیر و از 7 تیمی که سرمربیگری کرده، از ۶ تیم بدون 
دستاوردی، اخراج شده است. سرمربی جدید پرسپولیس 
در سال 2۰۱۳ سرمربی رئال بتیس بود، اما پس از یک برد در 
۹ بازی و قعرنشینی تیمش، اخراج شد و کالدرون، سرمربی 
سابق پرسپولیس جانشین او شد. بهترین نتایج گاریدو در 
لیگا هفتم شد  اروپا با ویارئال بوده. سال 2۰۰۹ با این تیم در لا
و فصل بعد در رده چهارم قرار گرفت و راهی نیمه نهایی لیگ 
اروپا شد و سهمیه لیگ قهرمانان اروپا را هم کسب کرد. او فصل 
بعد اخراج شد. گاریدو در سال 2۰۱۹ سرمربی العین شد و در 
دو بازی رفت و برگشت مقابل استقلال در آسیا، یک مساوی 
و یک باخت کسب کرد و همراه با استقلال از گروه حذف شد. 

   پیام سرمربی
سرمربی جدید پرسپولیس در پیامی ویدئویی خطاب به 
هواداران این تیم گفت: تلاش می کنم با کسب جام ها به این 
تیم افتخار کنید. گاریدو در پیام خود خطاب به هواداران 
پرسپولیس گفت: »این یک افتخار بزرگ است که سرمربی 
تیم شما باشم. شما باشگاه بزرگی دارید که بازیکنان بزرگی 
دارد. من نهایت تلاشم را می کنم تا شما به تیم تان افتخار 
کنید و همیشه برای به دست آوردن جام ها بجنگیم. خیلی 
خوشحالم که در کنار شما هستم و همه تلاشم را می کنم که 

فصل موفقی را کنار هم داشته باشیم.« 

   مشکل؟
یک رسانه الجزایری در مورد گاریدو مطلبی منتشر کرده که 
نشان می دهد او نمی تواند با هیچ تیمی قرارداد امضا کند. یک 
ایجنت به دلیل پرداخت نشدن مطالبات خود از گاریدو به 

فیفا شکایت کرده و تا رسیدن پاسخ فیفا این سرمربی حق 
عقد قرارداد با هیچ تیمی را ندارد. 

   نظر پیشکسوت 
ضیا عربشاهی پیشکسوت پرسپولیس درباره 
انتخاب خوان کارلوس گاریدو به عنوان سرمربی 
جدید تیم پرسپولیس اظهار کرد: حقیقتا کسانی 
که در باشگاه پرسپولیس مسئولیت امور را بر عهده 
کتورهایی این سرمربی را  دارند بر حسب چه فا
برای قهرمان ۹ دوره لیگ برتر انتخاب کرده اند. 

هیات مدیره و مدیرعامل باشگاه می دانند که چه 
فصل سختی در انتظار تیم است که با این سرمربی 

به توافق رسیدند. وی ادامه داد: متأسفم برای 
کسانی که فکر نکردند پرسپولیس چه جایگاهی دارد 

و هزینه های جذب این مربی را در آینده می پردازند. 
گاریدو کارنامه زیر صفر دارد، در بیشتر تیم هایی که 
لیگا اسپانیا  سرمربی بوده اخراج شده است. در لا
کام  بوده که نتایج ضعیفی گرفته، به بلژیک رفته نا

کش در سطح دوم قاره ای جام آورده،  مانده، در مصر و مرا
در تونس اخراج شده، در عربستان و امارات برکنارش کردند، 
لیگا 2 اسپانیا هم تیمش به لیگ پایین تر سقوط کرده  در لا
و فصل قبل هم با تیمش در الجزایر چهارم شده است. 
گر می خواهید  پیشکسوت تیم پرسپولیس خاطرنشان کرد: ا
سرمربی خارجی بیاورید برای قهرمان ایران و دو دوره نایب 
قهرمان سطح اول آسیا، باید سرمربی در اندازه تیم بیاورید. 
گر توانست قهرمانی  اوسمار هم کارنامه اش ضعیف بود ولی ا
بیاورد به خاطر این بود که یک فصل و نیم در کنار تیم بود 
و شناخت دقیقی از کیفیت فنی بازیکنان، روحیات آنها و 
خلف و خویشان داشت. وقتی توان استخدام سرمربی خوب 
خارجی نیست به سرمربی ایرانی اعتماد شود که فوتبال ایران 
را می شناسد. عربشاهی یادآور شد: فیلم مربیگری گاریدو را 
در کنار زمین دیدم، او یک شومن است و ایرادهای زیادی به 
داور می گیرد. پرسپولیس جای اخراجی ها نیست. این تیم 
۴۰ میلیون هوادار دارد و نتایجی که مورد انتظار آنهاست را 
این مربی نمی تواند بگیرد. پشیمانی و افسوس حق هواداران 
نیست. نباید پرسپولیس ضرر کند و سود مالی اش را این مربی 
اسپانیایی و ایجنت او ببرند. لیگ نخبگان آسیا سخت تر از 
لیگ قهرمانان است و فقط تیم های عربستانی قوی نیستند، 
تیم های اماراتی و قطری هم قدرت زیادی دارند. آقایان مدیر 

باشگاه، پرسپولیس را به قهقرا نبرید. 
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a r m a n m e l i . i r

خ ها  گاریدو؛ سرمربی جدید سر

بدهی های استقلال 
 معضل اصلی هلدینگ خلیج فارس 

بدهی های انباشته شده باشگاه استقلال 
باعث ایجاد یکسری مشکلات برای هلدینگ 
خلیج فارس شده است. باشگاه استقلال در 
تاریخ ۵ اردیبهشت سال جاری به هلدینگ 
گذار شد. انتظار می رفت با  خلیج فارس وا
حضور هلدینگ، بسیاری از مشکلات استقلال 
حل شود، اما بدهی های انباشته شده این 
باشگاه مشکلات زیادی را به وجود آورده است. 
به گفته برخی از مدیران، باشگاه استقلال در 
گذاری  آستانه ورشکستگی قرار داشت که با وا
به هلدینگ خلیج فارس از ورشکستگی نجات 
پیدا کرد، اما مسئله این است که هلدینگ 
پرداختی هایش طبق یکسری ضوابط انجام 
می شود و اینطور نیست که به یکباره بدهی ها 

را پرداخت کند.

ویژه

گفتوگو

اسبق  بازیکن  سیدعباسی  سیدداوود 
باشگاه های استقلال، پرسپولیس و سپاهان  
کرد. وی  در مورد وضعیت استقلال صحبت 
معتقد است عملکرد نکونام در سال گذشته بد 
نبوده و تعداد مساوی هایی که تیم وی کسب 

کرده زیاد بود
   در خصوص ابقای نکونام در استقلال چه 

نظری دارید؟
 در شرایط کنونی باید جواد نکونام پیرامون 
بازیکنان پیشنهادی خود، نظرات فنی مربوطه 
را به باشگاه استقلال ارائه دهد.  معتقدم حضور 
نکونام می تواند موثر باشد و نباید به دنبال جذب 
مربی خارجی برویم و باید به صورت منطقی به 
اتفاقات فصل گذشته نگاه کنیم. جواد نکونام 
شخصیت باهوش و زرنگی است و با توجه به 
تجاربی که در سال گذشته کسب کرده می تواند 
به نقاط ضعف تیم، قوت ببخشد. من اصلاً با 
گزینه خارجی برای سرمربی گری باشگاه استقلال 
کثر آ ن هایی که قابل جذب   موافق نیستم زیرا ا
گر مربی خارجی  هستند »درجه دو« هستند، ا
خوب هم بیاید با شرایط و جو فوتبال ایران و 
باشگاه استقلال آشنایی ندارد و تا زمانی که 
بخواهد با روند و پروسه فعلی فوتبال ایران آشنا 
شود حداقل یک نیم فصل زمان می برد و باشگاه 
گر  ا دچار لطمات جبران ناپذیری می شود. 
سرمربی خارجی سطح بالا به باشگاه بیاید اتفاق 
خوبی است، اما باید پای آوردنش هم بایستند و 
از او حمایت کنند که نمی کنند! باشگاه استقلال 
گران پس از مدت ها به  نتیجه گراست و تماشا
دنبال دیدن نتایج خوب از باشگاه محبوبشان 
گران برای  هستند؛ مطمئن باشید صبر تماشا
آزمون و خطا تمام شده است. هر مربی خارجی 
که طی سال های اخیر وارد باشگاه استقلال 
شده است به سال دوم یا حتی نیم فصل دوم 
نمی رسید و باید از تجارب گذشته در حوزه جذب 
مربیان خارجی مان درس بگیریم، همانطور 
که در زمان استراماچونی و ساپینتو شاهد این 

روند بودیم.
   ارزیابی شما از عملکرد نکونام چیست؟

عملکرد نکونام در سال گذشته بد نبوده و 
کرده  کسب  که تیم وی  تعداد مساوی هایی 
زیاد بود. همین موضوع منجر به از دست دادن 
امتیاز و در نتیجه قهرمانی توسط استقلال 
شد، اما من اعتقاد دارم در صورتی که به نکونام 
میدان داده شود، این سرمربی می تواند عملکرد 
خیلی بهتر و نوین تری از خود به نمایش بگذارد 
و باشگاه استقلال در وضعیت بهتری قرار گیرد.  
گر واقعیت را بخواهیم در نظر بگیریم و همچنین  ا
ج از احساسات و بامنطق صحبت کنیم،  خار
اعتماد به سرمربی فعلی می تواند اتفاقات بسیار 
مثبتی برای سال آینده رقم بزند و به نظر من بهتر 
است جواد نکونام را حفظ کنند تا باشگاه دچار 

بحران نشود.

سیدعباسی: 

عملکرد نکونام در سال 
گذشته بد نبوده است 

اولین برد دختران هندبالیست  
ایران در قهرمانی جهان 

ایسنا: تیم ملی هندبال دختران ایران در 
کاپ  پریزیدنت  مرحله  از  دیدارش  دومین 
مسابقات قهرمانی جوانان جهان به برتری 
رسید.  تیم ملی هندبال دختران ایران امروز 
سه شنبه از ساعت ۱۰:۳۰ در دومین دیدارش 
کاپ مسابقات قهرمانی  از مرحله پریزیدنت 
جوانان جهان برابر شیلی به میدان رفت و با 
گردان شافعیان  نتیجه 27 بر 2۵ پیروز شد.  شا
در مرحله مقدماتی این مسابقات در گروه A با 
هلند، رومانی و برزیل همگروه بودند که مقابل 
هر سه تیم با اختلاف شکست خوردند. آنها با 
این سه شکست در رده آخر گروه قرار گرفتند.  تیم 
ایران در مرحله پرزیدنت کاپ در گروه یک قرار 
گرفت و با تیم های برزیل، تونس و شیلی، تیم های 
سوم و چهارم گروه B، همگروه شد که برابر تونس 
شکست خورد ولی مقابل شیلی به برتری رسید. 
تیم ایران با برزیل بازی نخواهد کرد و نتیجه 
دور مقدماتی محاسبه خواهد شد. دختران 
کنون برای کسب رتبه  هندبالیست ایران باید ا
2۵ تا 2۸ رقابت کنند. بیست وچهارمین دوره 
دختران  جهان  قهرمانی  هندبال  مسابقات 
جوان از ۳۰ خرداد تا ۱۰ تیر به میزبانی مقدونیه 
شمالی برگزار می شود. در این مسابقات ۳2 تیم 

حضور دارند. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: کمیته وضعیت فدراسیون فوتبال فسخ قرارداد جواد 
نکونام با فولاد خوزستان را غیرقانونی تلقی و این مربی را جریمه 
کرد. جواد نکونام در میانه راه مسابقات لیگ قهرمانان آسیا در 
اسفندماه سال ۱۴۰۱، به یکباره تصمیم به جدایی از تیم فولاد 
خوزستان گرفت و پس از آن نیز قرارداد خود را به صورت یکطرفه با 
این خوزستانی فسخ کرد، اتفاقی که در آن زمان با شکایت باشگاه 
فولاد همراه شد و این پرونده در کمیته وضعیت به جریان افتاد. 
در همین راستا خبرنگار تسنیم مطلع شد که کمیته وضعیت 
فدراسیون فوتبال پس از بررسی های متعدد پرونده و جلسات 
مختلف، فسخ قرارداد نکونام را غیرقانونی تلقی کرده و حکم این 
پرونده به ضرر سرمربی کنونی استقلال صادر شده است. براساس 
این حکم، جواد نکونام به دلیل فسخ غیرقانونی قرارداد خود، مبلغ 
سه میلیارد و ۸۰۰ میلیون تومان جریمه شده است که باید این 

مبلغ را به علاوه هزینه دادرسی پرداخت کند. 

بیــنالمــلل

  هافبک تیم ملی فوتبال کرواسی به احتمال آویختن 
کنش نشان داد. لوکا مودریچ ۳۸  کفش هایش در رده ملی وا
ساله که در تساوی یک - یک شب تیم ملی فوتبال کرواسی 
مقابل ایتالیا در دقیقه ۵۶ موفق به گلزنی شد و در پایان این 
دیدار هم به عنوان بهترین بازیکن زمین انتخاب شد، پس از 
این دیدار درباره اینکه آیا به بازی در رده ملی ادامه خواهد داد، 
گفت: باید استراحت کنم و ببینم در آینده چه می شود. وی 
افزود: باید ببینم چه تصمیمی می گیرم و باید در این خصوص 
با خانواده ام مشورت کنم. تصمیم خیلی سختی است، من 
عاشق کرواسی هستم و عاشق بازی برای تیم ملی کشورم، اما 
در حال حاضر نمی  توانم چیزی بگویم. هافبک رئال مادریدی 
کرواسی که با گلزنی در این دیدار تبدیل به مسن ترین گلزن تاریخ 
رقابت های یورو شد، در این باره هم اظهار داشت: این هیچ معنا 
گر نتوانم به تیمم کمک کنم. این شب  و مفهومی برایم ندارد، ا

غم انگیزی است. 

  تیم ملی فوتبال اسپانیا مقتدرانه راهی دور بعد رقابت های 
یورو 2۰2۴ شد. اسپانیا در بازی پایانی خود در مرحله گروهی با یک 
گل آلبانی را شکست داد تا با ۹ امتیاز و به عنوان تیم نخست راهی 
دور بعد شود. به نقل از آس، دلافوئنته در نشست خبری بعد 
از بازی گفت: باید تا روز چهارشنبه صبر کرد تا حریف ما در یک 
هشتم نهایی مشخص شود. ما از نظر ذهنی آماده رویارویی با 
هر تیمی هستیم. بازی آنگونه که می خواستیم شد و بازیکنان 
انرژی زیادی داشتند. در این دیدار با مشکلاتی مواجه شدیم، 
اما توانستیم به پیروزی برسیم. او ادامه داد: اسپانیا نسل بسیار 
خوبی از بازیکنان در اختیار دارد. می توانیم بهتر از این هم 
ظاهر شویم. به پیروزی در این بازی نیاز نداشتیم و با ترکیبی 
کنون تنها آلخاندرو ریمیرو برای ما  متفاوت به میدان رفتیم. ا
بازی نکرده است. بازیکنان جوان تیم مثل لوپس فرصت بازی 
پیدا کردند و تجربه این بازی ها بسیار به آنها کمک خواهد کرد. 
من نخستین کسی هستم که در تیم نیاز به 
بهتر شدن و پیشرفت دارم. سرمربی ایتالیا 
در ادامه صحبت های خود گفت: من یک 
جمله دارم که بعد از هر بازی در رختکن 
می گویم و آن اینکه از همه شما به خاطر 
تلاش در میدان تشکر می کنم سپس بعد 
از آن می گویم می توانیم در هر بازی 
پیشرفت کنیم و بهتر ظاهر شویم. 
من  شوم.  بهتر  می توانم  من 
که  هستم  کسی  نخستین 
به بهتر نشدن نیاز دارم 
و شما هم می توانید 
در بازی بعدی بهتر 

شوید. 

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟
هر  گفت:  استقلال  پیشین  کاپیتان  بیانی  خ  شاهر
مربی که هدایت تیم استقلال را برعهده می گیرد باید 
کارشناسی شود که آیا تفکرات آن هجومی و رو به جلو 
است یا عملکرد دفاعی دارد. نباید با سلیقه دیگران 

مربی انتخاب کرد. 
   ارزیابی استقلال 

گفت وگو با ایسنا، در ارزیابی از  خ بیانی در  شاهر
عملکرد استقلال در رقابت های لیگ برتر فصل گذشته، 
گر بخواهیم از نظر بعد نتیجه گرایی عملکرد  اظهار کرد: ا
استقلال را مورد بررسی قرار دهیم باید بگویم که نتیجه 
خوبی در لیگ نگرفت و ما به راحتی دو جام حذفی و 
باشگاهی را از دست دادیم که علت آن هم به خاطر این 
بود که استقلال از ابتدای شروع لیگ با مشکلات و 
حواشی زیادی روبه رو بود که متاسفانه درگیری 
بین کادر فنی و مدیریت به این حواشی بیشتر 
دامن می زد. وی افزود: مربیگری استقلال 
فلسفه ای دارد که خیلی ها این فلسفه را 
نمی دانند و سلیقه ای برخورد می کنند. 
باید مربی ای هدایت این تیم بزرگ را 
که خودش به فلسفه  برعهده بگیرد 
استقلال اشراف کامل داشته باشد. 
استقلال یک تیم هجومی است و باید 
رو به جلو حرکت کند. امسال شاهد 
استقلال  از  هجومی  و  زیبا  بازی 
می کرد،  عمل  دفاعی  و  نبودیم 
خوبی  بازیکنان  از  هرچند 
برخوردار بود اما روند آن رو به 

جلو نبود. 

   هواداران 
کاپیتان پیشین استقلال خاطرنشان کرد: شرایط این تیم در فصل گذشته به 
گونه ای بود که حتی هواداران آن به دو دسته موافق و مخالف تقسیم شدند. این 
تیم فصل گذشته بازیکنان باتجربه زیادی داشت اما مسائل حاشیه ای و نبود 
مدیریت سبب شد نتواند از بازیکنان خود به خوبی استفاده کند. با وجود اینکه 
بازیکنان گران قیمتی جذب کرده بود، مربی نمی دانست چگونه از بازیکنان خود 
بازی بگیرد و همین مساله سبب شد جام را از دست بدهیم. بیانی تصریح کرد: 
باید قبول کنیم که فصل گذشته نتیجه خوبی نگرفتیم. دومی به درد استقلال 

نمی خورد. باید این تیم از مربی ای بهره بگیرد که بداند فلسفه آن چیست. 
   مربی

کید کرد: بسیاری از کارشناسان بر این باورند که به جز نکونام مربی  وی تا
دیگری نداریم در حالی که این همه مربی در کشور وجود دارند. مگر شمس آذر 
که هزینه هم نکرده بود بد بازی کرد؟ استقلال هم هزینه کرد و هم نتیجه نگرفت. 
کارشناسی صورت نمی گیرد و همین امر سبب  متاسفانه در انتخاب مربی، 
می شود که تیمی مثل استقلال چون تفکر مربی اش دفاعی است بسته بازی کند 
کنش به اینکه گفته می شود در  و ترس از هجوم و حمله داشته باشد.  بیانی در وا
مصاحبه ای عنوان کرده »ترسوها به جام نمی رسند« خاطرنشان کرد: الان هم 
می گویم که ترسوها به جام نمی رسند. استقلال وقتی با یک گل بازی را به صورت 
دفاعی ادامه می دهد و ترس از گل خوردن دارد معلوم است که به جام نمی رسد. 

وقتی تیمی موقعیت های زیادی به وجود می آورد قطعا داوری نمی تواند به نفع 
رقیبش قضاوت کند چون از بین ۱۰ موقعیت حداقل 2 تای آن تبدیل به گل 

می شود و دیگر نیاز نیست که بگوییم داوری علیه ما بود. 
   ماندن یا رفتن؟

وی در پاسخ به این سوال که به نظرش جواد نکونام در استقلال بماند 
بهتر است یا برود؟ گفت: هر مربی که برای چنین تیم بزرگی انتخاب می شود 

 . باید روی آن کار کارشناسی انجام شود که آیا به درد استقلال می خورد یا خیر
مربی ای که تمام تفکراتش این باشد که دفاعی بازی کند تا گل نخورد و حرکت 

رو به جلو نداشته باشد ایده آل نیست. 

لیگ نواقص زیادی داشت 

این فصل فوتبال در حالی به پایان رسید که متاسفانه به 
لحاظ شرایط فنی و برگزاری این رقابت ها، وضعیت خوبی برای 
کم نبود و لیگ با نواقص زیادی برگزار شد. از نظر  فوتبال ایران حا
زیرساخت ها و امکانات ورزشگاه ها ما از شرایط خوبی برخوردار 
نیستیم و این مساله در شان فوتبال و کشور ما نیست. به نظرم 
گر فصل جدید با تاخیر اما با بالا بردن کیفیت زیرساختی و  ا
برنامه ریزی ها برگزار شود، خیلی خوب می شود. پرسپولیس از روز 
اول، یکی از اصلی ترین مدعیان قهرمانی بود. پرسپولیس بر پایه 
قهرمانی ساخته شده است و تمام مربیان و بازیکنانی که در این 
تیم حضور پیدا می کنند با تمام وجود برای رسیدن به این هدف 
تلاش می کنند. به هرحال امسال شرایط پرسپولیس هم بدین 
منوال بود و پرسپولیس تا روز آخر برای قهرمانی جنگید و موفق 
شد در نهایت به این هدف مهم خود دست پیدا کند. پس از 
جدایی یحیی گل محمدی از پرسپولیس، برای انتخاب اوسمار 
ویرا به عنوان سرمربی پرسپولیس انتقاداتی وارد شد اما با توجه 
به شناخت بالایی که اوسمار از پرسپولیس داشت و اضافه شدن 
چند بازیکن خوب و تاثیرگذار، دست به دست هم داد تا تیم با روند 
خوبی کارش را در غیاب یحیی ادامه دهد و در پایان به هدفی که 
فصل را برای آن آغاز کرده بود، برسد. به استقلال و جواد نکونام 
تبریک می گویم. آنها در این فصل پا به پای پرسپولیس تلاش 
کردند، به هرحال فوتبال همین است. هر تیمی تمرکز بیشتری 
داشته باشد از شانس بیشتری برای موفقیت برخوردار است. در 
فصل بیست و دوم سپاهان با لغزش برابر ملوان، فرصت قهرمانی 
را به پرسپولیس داد و امسال هم این شرایط برای استقلال رخ داد 
و با یک لغزش برابر نساجی، پرسپولیس بیش ترین بهره را برد و 
توانست قهرمانی را به دست آورد. در مورد شرایط تیم ملی به نظرم 
کتور گرفت.  باید دو بازی اخیر تیم ملی را از شرایط کلی تیم ملی فا
تیم ملی برای سفر به هنگ کنگ و دیدار روبه روی این تیم شرایط 
خاصی را تجربه کرد، مساله ای که بر شرایط این دو بازی تاقیر منفی 
گذاشت. به نظرم تیم ملی باید از حالا برای دور بعدی که حریفان 

سرسخت تر می شود، آماده شود. 

پایانرافت
کارشناسفوتبال

بیانی: خیلی ها فلسفه مربیگری در استقلال را نمی دانند 

طارمی: می خواهم در ایتالیا خودم را نشان بدهم

ابراز  کشورمان  فوتبال  تیم ملی  مهاجم 
امیدواری کرد که درخشش خود در فوتبال 
اروپا را در ایتالیا هم ادامه بدهد. مهدی طارمی 
در گفت وگو با سایت کنفدراسیون فوتبال آسیا 
)AFC(، درباره شکست ۳ بر 2 تیم ملی فوتبال 
ایران مقابل قطر در جام ملت های آسیا 2۰2۳ 
که سبب شد ملی پوشان کشورمان از صعود 
کام بمانند، اظهار داشت: پس از  به فینال نا
، این مسابقه را هرگز تماشا نکردم  بازی با قطر
کنون درباره آن حرف نزده ام. وی با بیان  و تا
اینکه نمی خواهد به گذشته فکر کند، تصریح 
کرد: ما همیشه به گام پیش رو می اندیشیم. 

با این حال فکر کردن به این شکست هنوز 
ک است؛ ما شایسته قهرمانی بودیم.  دردنا
موقعیت های فراوانی در این دیدار ساختیم 
که آنها را از دست دادیم، اما فوتبال همین 
است. همیشه تلاش می کنم به فوتبال و آینده 
بیندیشم و برای کارم هر روز تلاش می کنم. ابتدا 
باید به جام جهانی صعود کنیم و سپس هدفم 
این است که بیشتر از دو گل دیگر در دوره 
بعدی جام جهانی بزنم. مهاجم تیم ملی ایران 
در مورد یک فصلی که در ریوآوه گذراند و چهار 
سالی که در پورتو تجربه کرد، گفت: آن پنج سال 
بود که این مهدی را ساخت. من شخصیتی 

باتجربه تر و حرفه ای تر شدم و از همه کسانی 
که در این مسیر به من کمک کردند، تشکر 
می کنم. مربیان و بازیکنان پورتو و ریوآوه بودند 
که این مهدی را ساختند. وی درباره پیوستن 
به اینتر و بازی با پیراهن نراتزوری از فصل آینده 
بیان کرد: اینتر تیم قدرتمندی دارد و نسبت 
به چیزی که در تلویزیون می دیدم، بازیکنان 
بسیار گرم و دوستانه برخورد می کردند. فکر 
می کنم حس خوبی میان بازیکنان و مربیان 
وجود دارد. اینتر باشگاهی بزرگ است و به این 
خاطر چنین تیمی را انتخاب کردم. می خواهم 
در ایتالیا بازی کنم و خودم را نشان بدهم. 

مهاجم ایرانی جدید اینتر با تمجید از تاریخ 
نراتزوری عنوان کرد: از زمانی که هفت یا هشت 
ساله بودم، بازی های زیادی از لیگ های 
اروپایی تماشا می کردم. وقتی این بازی ها را 
می بینید، هوادار تیم های بزرگ می شوید و 
اینتر یکی از این تیم هاست. چیزهای زیادی 
از اینتر در لیگ قهرمانان اروپا، سری A و تاریخ 
باشگاه به یاد دارم. این باعث شد از رفتن به 
 ) اینتر خوشحال باشم و )برای انتخاب اینتر
متقاعد شدم. هدفم این است تا جایی که 
می توانم، به اینتر کمک کنم. تلاش می کنم 

کارم را انجام بدهم؛ گل بزنم و پاس گل بدهم. 


